

Referat fra bestyrelsesmøde i Fællesrådet Aarhus K;

mandag den 27.01.25 kl. 16.00 – 18.00 på Via lokale B2.15

Tilstede; Holger, Peter, Birgitte, Thea, Majken, Joan – og Rasmus fra kl. 17

Ingen afbud; men Pernille er kontaktet – og hun vil gerne deltage i bestyrelsen.

1. Valg af dirigent; Holger
2. Referent fra listen; Joan
3. Godkendelse af dagsorden; Ok! med henvisning til pkt. under Evt. + at pkt. 8 bliver skubbet til vi kender resultatet af byrådsbehandlingen om Fællesrådenes samarbejdsaftale.
4. Nyt fra Forperson;

Orientering fra møde med Teknik og Miljø den 20.01 om samarbejdsaftalen mellem Fællesrådene og Aarhus Kommune. På teknisk udvalgsmøde den 29.01.25.

Joan orienterede fra mødet, hvor 31 Fællesråd deltog i samråd med Teknisk Udvalg, og direktørerne i Magistraten. Der vil blive fremsendt referat fra dette møde (Vedhæftet denne mail)

Orientering fra Midtbymøde den 13.01/ Næste møde er den 04.02. kl. 16.00. Joan henviste til pkt. 6 – skrivelse til Transportministeriet

5. Opfølgning på sidste bestyrelsesmøde
 - Godkendelse af mødekalender;
Ok med henvisning til en efterårskalender, når vi er afklaret på dato for generalforsamlingen.
 - Godkendelse af referentliste;
Ok! Med forslag om, at man bytter indbyrdes, hvis man er forhindret den pågældende dato!
 - Status på It/ hjemmeside/ FB/ intention af ændringer?

Thea orienterede om hendes forgæves forsøg på at opdatere. Der skal arbejdes på et system, der er mere simpelt. Der blev efterspurgt "test" på antal besøgende på hjemmesiden? Måske skal tages initiativ til en BLOG, som kan være mere dynamisk end den statiske hjemmeside? Er vi klar til at afvikle FB, når folk forsvinder og gå over på evt. Blue Sky? Der blev efterspurgt undervisning i at kopierer artikler for at sende til bestyrelsen?

- Lokalsamfundsprofil;

På generalforsamlingen gav Bjørn tilsagn om at medvirke til at opdatere Fællesrådets lokalsamfundsprofil? Da der er kommet nye kvarterer i Aarhus K. Majken, lovede at samarbejde med Bjørn om denne opgave

- Forretningsorden;

Ok! med de "små" justeringer der er indskrevet. Her udspandt der sig en debat; " Fællesrådets arbejde mellem bestyrelsesmøder"? Bestyrelsen er enig i, at det er nødvendig i relation til de mange opgaver, der varetages! Men vi mangler at blive klædt på til den interne kommunikation i disse sager? Tidligere har det været kutyme, at emnegruppen varetager dybdyborende afklaring, for derefter at videregive beslutningskompetencen til bestyrelsen på fællesrådsmøder. Men der kan opstå akutte situationer, hvor der skal tages stilling udenfor bestyrelsesmøderne? Er det her en tillidssag? Der blev foreslået on-line møder, som en løsning?

Ingen beslutning pga. tidsnød i relation til punkter på dagsorden.

6. Information fra arbejdsgrupper og -udvalg

- Margrethepladsen/ dialogsalon den 25.02.25? Samtale med Rådmand:

Holger opridsede forløb i samarbejdet med projektgruppe i forvaltningen. Der har været afholdt 3 møder, hvor Fællesrådet har budt ind. Pba. det sidste møde er der opstået en "tvist" i samarbejdet, da projektgruppen ikke kunne godkende forslag til oplægsholder på Debatsalon. Sagen blev drøftet – og umiddelbart ser det ud til at Fællesrådet ikke kan være medarrangør af salonen; men gerne deltage. Joan har kontaktet Rådmanden for politisk pejling på projektet på Margrethepladsen med de nye informationer om Børnelygrunden. Afventer i skrivende stund svar på henvendelsen. Ligesom vi afventer invitation til Debatsalon? Eller er den tilgængelig på Deltag.Aarhus.DK

Ifb. med denne debat blev der rejst der et forslag om, at Fællesrådet Aarhus K's bestyrelsen kan have til hensigt, at arrangere et "Event" for borgerne en gang om året foruden generalforsamlingen. Det blev foreslået, at kontakte Uffe Elbæk, således bestyrelsen evt. har mulighed for at udmønte beslutningen om "Event".

- Skrivelse til Transportministeriet?

Joan har på Midtbymødet den 13.01 taget initiativ til en drøftelse mhb. udarbejdelse af et høringssvar til Transportministeriet; Trafikministeriet høring: Forslag til lov om ændring af færdselsloven m.v. HØRINGSSVAR VEDR. SAGSNUMMER 2024-1674. / 5 FÆLLESRÅD I AARHUS* Da bestyrelsen havde differencerede holdninger til deltagelse i denne sag, blev den drøftet på bestyrelsesmødet.

Beslutning; Bestyrelsen står som medunderskriver på høringssvar til ministeriet. Blev sendt samme aften og vi har modtaget kvittering.

- Folkehuset – Valg til Rådet!

Birgitte orienterede om, at der afholdes Årsmøde inkl. valg til "Rådet" i Carl Blocks Gade – den 27.02. kl. 19., hvor Birgitte er på valg! Birgitte repræsenterer "Rådet" i Fællesrådets bestyrelse og omvendt. Birgitte sender invitation til bestyrelsen.

- Møde med Signe Klejs vedr. Lyset på Broen;

Holger og Joan har afholdt møde med kunstneren Signe Klejs vedr. genetablering af kunst lys på Ringgadebroen. Der blev aftalt en "køreplan" lan" – som var vedlagt dagsorden til bestyrelsesmødet. Joan orienterer Signe om at bestyrelsen er villig til at bakke op om projektet, som vi selv har taget initiativ til. Det betyder, at vi skal på "Market" for at hente ca. 300 000 kr. hjem ud af en million kr. på etableringen. Rådmand Nicolaj Bang og Stadsarkitekt Anne Mette Boye har givet tilsagn om at støtte projektet.

Thea og Majken vil gerne stå på som arrangører af Crowdfunding. Forslag om at søge midler ved boligforeningerne? Joan skriver til Signe.

- Det innovative miljø i og omkring Godsbanen

Thea orienterede om, at SPOR 7 der er beliggende på Godsbanearealerne har medvirket til en utryk atmosfære bl.a. ved ejerne af containere ved institut for X. Det er ikke blevet bedre af – at lyset på Broen er blevet slukket, så der er helt mørkt ved mørkets frembrud. Der bliver tændt bål og ofte er politiet på besøg. Birgitte har påtaget sig at skrive til Anette Poulsen, der er Rådmand for denne sag.

7. Indkomne dagsorden;

- Henvendelse fra menighedsrådet ved Vor Frue Kirke ved Bibi Engelholm

Henvendelse fra menighedsrådet ved Vor Frue kirke ved Bibi Engelholm. Peter orienterede om sagen, som han har været involveret i, som fhv. medlem af meningsrådet. Der er tale om, at Vor Frue kirke har haft et uheldigt forløb om etablering af en satellit RUM herude i Aarhus K. Joan har efterfølgende modtaget henvendelser fra Bibi, som er videresendt til Peter, der er sagsbehandler.

8. Anbefaler, at nedenstående punkter afventer Byrådets behandling af samarbejdsaftalen;

Samtale om Fællesrådets struktur/ organisering; Generalforsamling? Vedtægter? Medlemmer? Kontingent?

Afstemnings procedure? Ambitionsniveau? Gaver? Nem tilmeld; pris 65 øre pr. billet;

Beslutning; Vedtaget.

9. Økonomi

Ingen bemærkninger. Afventer den økonomiske ramme for 2025 fra kommunen. Den "plejer" at komme i april måned; men afventer sikkert også Byrådsbehandlingen af samarbejdsaftalen.

10. Evt.

Joan henviste til invitation af nedenstående, som ligger på Fællesrådets Web mail.

Kære Fællesråd

Aarhus Kommune vil vi gerne invitere jer til et informationsmøde om Aarhus Kommunes nye Klimaplan for 2025-2030, som Byrådet netop har sendt i høring.

[Læs udkastet til den nye klimaplan og afgiv høringssvar her.](#)

Mange af jer deltog i et arrangement om Klimaplanen d. 28. oktober sidste år, hvor Klimachef Rolf Johnsen fortalte om den kommende klimaplan, og hvor I havde mulighed for at snakke med de forskellige områdeansvarlige i Klimaplanen

(Programmet vil stort set være det samme torsdag d. 6. februar). Hvis der skulle være nogle, som ikke deltog d. 28. oktober, og gerne vil høre lidt mere om klimaplanen, så er her muligheden.

Informationsmøde om den nye Klimaplan

Torsdag den 6. februar 2025, kl. 16.30 - 19.00

Auditoriet i Blixens

Karen Blixens Boulevard 7

8220 Brabrand

Der er et begrænset antal pladser. Derfor er tilmelding nødvendig.

[Tilmeld dig her.](#)

Vedhæftet foto af bestyrelsen – minus Pernille/ Anne! Kan du godkende?

Næste bestyrelsesmøde i Fællesrådet Aarhus K er planlagt til; mandag den 24. februar.

Referent; Peter!

